

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEEMPAT,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS 2021**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : DATO' HAJI CHE ABDULLAH BIN MAT
NAWI [TUMPAT]**

TARIKH : 14 DISEMBER 2021 (SELASA)

SOALAN

DATO' HAJI CHE ABDULLAH BIN MAT NAWI [TUMPAT] minta **MENTERI PERUMAHAN DAN KERAJAAN TEMPATAN** menyatakan rancangan penyusunan semula premis penjualan minuman beralkohol memandangkan peningkatan kes-kes jenayah dan kemalangan berkaitan dengan minuman beralkohol.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Kementerian Perumahan dan Kerajaan Tempatan (KPKT) melalui Pihak Berkuasa Tempatan (PBT) hanya mengeluarkan lesen premis perniagaan di bawah Undang-undang Kecil Pelesenan Tred, Perniagaan dan Perindustrian. Ini termasuk premis-premis perniagaan seperti kedai serbaneka 24 jam, stesen minyak, pasar mini dan pasar raya.

Sekiranya premis-premis perniagaan seperti kedai serbaneka 24 jam, pasar mini dan pasar raya berkenaan ingin menjual minuman beralkohol, permohonan hendaklah dikemukakan ke Pejabat Tanah dan Daerah di kawasan tersebut. Kelulusan pengeluaran lesen menjual minuman keras adalah diluluskan oleh Lembaga Pelesenan Eksais di setiap daerah sebagaimana yang diperuntukkan oleh Seksyen 35, Akta Eksais 1976 (Akta 176).

Kelulusan hanya akan dikeluarkan selepas permohonan lesen penjualan arak memenuhi syarat yang ditetapkan oleh kerajaan negeri, pejabat daerah, Polis Diraja Malaysia (PDRM) dan Jabatan Kastam Diraja Malaysia.

Dalam hal ini, aspek kawalan untuk jualan minuman beralkohol boleh dilaksanakan di peringkat Lembaga Pelesenan Eksais Daerah melalui pertimbangan kelulusan berdasarkan keperluan semasa di sesuatu kawasan. Sebagai contoh, ada PBT yang mensyaratkan supaya lesen perniagaan minuman beralkohol hanya dibenarkan sekiranya premis perniagaan berada sekurang-kurangnya 200 meter jauh dari kawasan yang mana majoriti penduduknya adalah beragama Islam.

SOALAN NO : 15

Selain itu, terdapat PBT yang menetapkan syarat-syarat tambahan sebagai elemen kawalan kepada premis-premis yang menjual minuman beralkohol. Di antara mekanisme kawalan tersebut adalah seperti menetapkan pengusaha atau pemilik premis untuk menampal poster larangan menjual minuman beralkohol kepada orang Islam di pintu/dinding depan premis dan mengasingkan minuman beralkohol dengan lain-lain minuman di dalam ruang yang berbeza. Kawalan ini dilakukan bertujuan membendung penjualan minuman beralkohol kepada pembeli beragama Islam atau kepada pengguna yang berumur bawah 18 tahun.

Pada masa, ini KPKT tiada rancangan untuk mewujudkan zon alkohol. Melalui Rancangan Tempatan (RT), Kerajaan Negeri telah ada perancangan guna tanah masa hadapan yang mana ia melibatkan *zoning* guna tanah iaitu perniagaan, perumahan, industri, kemudahan awam serta kawasan lapang. Oleh itu, Pihak Berkuasa Negeri boleh membuat perancangan penyusunan semula premis penjualan minuman beralkohol dengan menetapkan dasar penjualan minuman keras dan menentukan zon kawasan-kawasan yang dibenarkan menjual minuman beralkohol.

Sekian, terima kasih.